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Škola
Dnes se učím počítat,
počítání, to mám rád.
Sečíst čtyři jablíčka
není žádná honička.

Přičíst ale dalších pět,
to už musím přemýšlet!

Sečtu všechno dohromady,
s počítáním si vím rady.

� Matěj�Matula,
� ZŠ�Seifertova�Jihlava,�6.D

� � �

O škole
Když zazvoní budíček,
dám si dobrý rohlíček.
Když už jedu do školy,

vezu s sebou úkoly.
Když zazvoní na hodinu,

sedím ve třídě bez mobilu.
Zas jdem psát, to je věda

pro medvěda.

Zázrak, už je přestávka,
kéž by se už otevřela vrátka.

Hodina končí,
já se se školou loučím.

Z tvorby čtenářů
Valím domů,

jdu si hrát zas a znovu.
� Michael�Pavlů,
� ZŠ�Seifertova�Jihlava,�6.D

� � �

Podzim
Léto už nás opustilo,

tak se těším na podzim.
Půjdu s dětmi pouštět draka,

snad ho ještě udržím.

Vylezli jsme na kopeček,
dráček letí nad mraky.
Zakopl jsem o krtinec,
až mi spadly kalhoty.

Jak jsem se tam chvíli válel,
do trenek mi vlezla myš.
A co mi tam způsobila,

to za chvíli uslyšíš.

Dělala si, co jen chtěla,
ocáskem mě lechtala,

asi jsem si trochu krupl,
tak se mi moc chechtala.

 Jana�Waniová,
� Dolní�Cerekev

Vítězslav Schrek

Vzdělání je jednou 
z největších hodnot civilizace

Vysoká škola polytechnická 
Jihlava (VŠPJ) „dospěla“. V letoš-

ním roce je to již 18 let, kdy byla 
zřízena prozatím jediná veřejná 
vysoká škola se sídlem v Kraji 
Vysočina. 

V lednu Akademický senát 
VŠPJ zvolil nového rektora 

docenta Zdeňka Horáka, který 
ve funkci vystřídal profesora 
Václava Báču. Nový rektor má 
před sebou náročné čtyřleté 
období. 

Čekají ho výzvy generované 
ekonomickou krizí a mimo jiné 
i další klíčový rozvoj, kterým 
má vysoká škola spolupřispět 
k rovnoměrné vzdělanosti regi-
onu i zamezení odlivu talen-

tovaných lidí z kraje. Nabíd-

ka vzdělání resp. oborů, které 
VŠPJ poskytuje, musí být stá-

le více schopna pružně reago-

vat na očekávání potenciálních 
zaměstnavatelů i společnosti 
a připravovat pro praxi mladé 
odborníky ve zdravotnických, 
informačních, ekonomických, 
technických a dalších profes-

ních oborech. 
VŠPJ dlouhodobě pomáhá 

rozvíjet místní komunitu, vede 
své studenty k dobrovolnictví, 
rozšiřuje nabídku kurzů celo-

životního vzdělávání, je jedním 
z hlavních nositelů kulturního 

dění v regionu.
Na druhé straně má vysoká 

škola přirozenou potřebu roz-

voje. Pokud má být atraktivní a 
moderní, musí nabídnout aka-

demikům i studentům odpoví-
dající studijní prostředí včetně 
důstojného ubytování. 

Už pár let existuje velice ambi-
ciózní architektonický projekt, 
který by absenci vysokoškol-
ských kolejí v Jihlavě vyřešil. 
Škola pro něj má vlastní poze-

mek, a má přislíbeno a zajiště-

no ideální vícezdrojové finan-

cování. Současné vedení kraje 
přislíbilo spoluúčast 90 milió-

nů korun. Chybí však zatím sta-

vební povolení. 
Nepřísluší mi spekulovat, 

nakolik důvody, které výstavbu 
blokují a protahováním celého 
procesu pak hlavně prodražují, 
jsou natolik zásadní, aby ohro-

zily slibně rozběhnutý investič-

ní záměr. To jistě vyřeší správní 
proces. 

Pro Vysočinu je důležité, že 

blízkost školy nebo dostatečná 
ubytovací kapacita usnadňuje 
studium a snižuje náklady na 
vzdělávání té části studujících, 
kteří byť nadaní, nemají z růz-

ných důvodů možnost získat 
vzdělání ve větších centrech.

Jihlava a Kraj Vysočina vyso-

kou školu skutečně potřebu-

jí. Její rozvoj je pro současné 
vedení Kraje Vysočina priori-
tou. Škola je partnerem řady 
regionálních projektů, jejichž 
výsledky se propisují do klíčo-

vých rozhodování samosprávy. 
V této souvislosti proto více 

než kdy jindy platí moudrá slo-

va Otce vlasti Karla IV.: „Nepře-

jeme si, aby věrní naši obyva-

telé království Českého, kteří 
po vědění neustále touží, nuce-

ni byli doprošovati se v cizi-
ně milodarů vzdělání. Jest naší 
vůlí, aby nalezli doma, v Králov-

ství českém stůl prostřený, při-
pravený ukojiti jejich žízeň po 
vzdělání“.  (Autor je hejtmanem
� kraje�Vysočina)

V pátek 23.9. se naše třída – 5. 
A ze ZŠ Havlíčkova – vydala na 
lodě na řeku Jihlavu. 

Byla to dodatečná akce k Týd-

nu mobility, který se konal 16. – 
22. 9. Naši třídu pozval na Čes-

ký mlýn pan učitel z VŠPJ. 
Ráno jsme se probudili do 

mlhavého a mrazivého rána, 
teploměr místy ukazoval pou-

hé 2°C. To nás ale neodradilo 

a celá třída se vydala k loděni-
ci na Českém mlýně. Cestou se 
mlha zvedla a začalo vykuko-

vat a příjemně nás hřát sluníč-

ko, které bylo předzvěstí velmi 
povedeného dopoledne. 

V loděnici každý žák dostal 
vestu i pádlo a našel si k sobě 
druhého do lodě. Instruktor 
vysvětlil, jaký je rozdíl mezi 
háčkem a zadákem. Potom si 

všichni na suchu vyzkoušeli, 
jak správně pádlovat, a mohli 
se vrhnout do lodí. 

I s loděmi jsme se přesunuli k 
řece, kde děti postupně nastou-

pily a absolvovaly instruktáž 
na vodě. Ukázali jsme si, jak se 
správně pádluje, když potřebu-

jeme jet dopředu, a jak se dělá 
„contra“, když potřebujeme 
zpomalit, otočit se nebo se tře-

ba vyhnout překážce. Po zauče-

ní jsme společně dopádlovali až 
za Alzheimer centrum a zpět k 
loděnici.

Dětem se na řece moc líbilo, 
velmi je to bavilo a byly rády za 
spoustu nových zážitků a doved-

ností.  L.�Rybáčková,
třídní�učitelka�

ZŠ�Havlíčkova,�Jihlava
Foto: archiv školy

Vydařené pádlování na řece Jihlavě

„Ani déšť, ani déšť na druháky neplatí!“ – 
tak nějak by zněla písnička od Fešáků o naší 
výpravě za záhadou ježků v Jihlavě.

Sešli jsme se s paní Tkadlečkovou u naší 
školy, kde nás seznámila s cílem naší výpra-

vy – „Proč spojujeme ježka s Jihlavou? A 
kolik jich tu máme?“ V duchu jsme si říkali: 
„To bude rychlé a jednoduché“.

Zabaleni do pláštěnek jsme vyrazili do 
města. Naše bystré oči sledovaly, kde se 
objeví první ježek, druhý, třetí... 

Viděli jsme je na zastávce MHD, na trolej-

buse, autech policie, na zemi, na oknech rad-

nice, označení piva… Těch bylo. Došli jsme 
až na radnici. Tam jsme si povídali, proč má 
Jihlava ve znaku ježka, vyzkoušeli jsme si 
hlasování a vyjádření svého názoru. 

Anketa „Proč máme ježka ve znaku?“ mezi 
lidmi v ulicích se nekonala kvůli počasí, a tak 
jsme ji zkusili v rámci naší školy další den u 
našich učitelů.

Snad poprvé jsme prošli třemi budovami 
radnice, prohlédli maketu města, objevili 
hladomornu.  

Vycházka, s počítáním „naostro“, byla plná 
deště. Ten nás však neodradil najít co nejví-
ce ježků ve městě. Ptáte se, kolik jsme jich za 
hodinu objevili? Přes 130 malých, velkých, 
namalovaných, kovových, plyšových ježků.

I když nám počasí vůbec nepřálo, putování 
za ježky v Jihlavě se nám moc líbilo. 

  děti�z�2.D�ZŠ�Seifertova,�Jihlava,�
Lenka�Boudná�

a�Alena�Tkadlečková
Foto: archiv školy

Výprava za záhadou ježků v Jihlavě
Školy, představte se nám


